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‘Tijd is datgene wat ik het minste heb’
‘In één dag moet je zo enorm veel doen, dat tijd wel heel erg belangrijk is voor mij als 
bewindspersoon’
‘Als je goed plant, kun je ook als je het druk hebt toch enorm veel realiseren’

Beheerder van de portemonnee van Nederland. Dat is Jan Kees de Jager, voormalig 
ondernemer, staatssecretaris van Financiën in Balkenende IV en sinds de val van dat 
kabinet demissionair minister van Financiën. De Jager heeft weinig tijd. Niemand kan hem 
dat kwalijk nemen; iedereen krijgt 24 uur per etmaal, maar voor hem moet daar wel heel 
erg veel in worden gestopt. Immers, de financiën van een land in crisistijd moeten worden 
beredderd.

Jan Cornelis de Jager. Nyenrode (bachelor business administration) en Erasmus Universiteit 
(doctoraal sociologische economie, doctoraal bedrijfseconomie, doctoraal rechten). 
Opmerkelijk actief als bewindsman. Met een minstens zo actief horloge om de pols. Het is 
niet het CDA-horloge, maar een witmetalen Van der Klaauw, model Kalender. Een automaat, 
die behalve de tijd ook de datum, de dag van de week, het nummer van de week en 
bovendien de gangreserve van het uurwerk aangeeft. Informatie die je als druk bezet 
minister goed kunt gebruiken. Of gaat het hem vooral om de pure schoonheid van het 
horloge en het vakmanschap van de maker? Dat moet het zijn, want het horloge elke keer 
opnieuw handmatig op al deze modaliteiten instellen nadat je het een paar dagen niet hebt 
gedragen, is een klusje dat er natuurlijk wel eens bij inschiet.

Minister de Jager wisselt horloges net zo moeiteloos af als de onderwerpen die op zijn bord 
komen. Maar deze Van der Klaauw is een van zijn favoriete horloges. Favoriet omdat het 
Nederlands fabricaat is, gemaakt in het Friese Joure. Zelf gekocht, omdat hij het ongelooflijk 
mooi vond. Al pratend doet hij het van zijn pols en kijkt hij naar de opengewerkte achterkant 
waar de ‘onrust’ (het snel heen-en-weer draaiende wieltje dat bij mechanische horloges de 
loopsnelheid bepaalt) goed te zien is. Die onrust geldt heel eventjes niet voor de minister 
zelf, die net zo kalm als enthousiast over het horloge verhaalt in de amper vijftien minuten 
die hem voor ons gesprek gegeven zijn.

De Jager is liefhebber van mechanische horloges. Hoe hij erover praat, verraadt grote 
waardering voor het vakmanschap dat erin is samengebundeld. Naast zijn Van der Klaauw 
heeft de minister nog enkele andere horloges, waaronder van Zwitserse merken die in de 
kwartsrevolutie helaas ten onder zijn gegaan. Een Breguet - producent van exclusieve 
horloges sinds 1775 en net als Omega op dit moment onderdeel van de Swatch Group - staat 
nog op zijn verlanglijstje.

Tijd. Wat betekent het voor hem? ‘Tijd heeft voor mij geen bijzondere betekenis, maar wel 
dat ik het erg weinig heb. Tijd is datgene wat ik het minste heb. Volgens de economische 
theorie is het dus ook het kostbaarste wat ik heb. Daarom zorg ik dat ik er geen minuut van 
verspil. In één dag moet je zo enorm veel doen, dat tijd wel heel erg belangrijk is voor mij als 
bewindspersoon, en voordien ook al als ondernemer. Naast het ondernemerschap heb ik 
altijd interesse gehad in de publieke zaak. Vanuit die belangstelling had ik destijds al een 



aantal nevenfuncties, onder andere in het Innovatieplatform en in het bestuur van het CDA. 
Ik vond het interessant om vanuit de politiek zelf die maatschappelijke doelen na te streven. 
Daarom ben ik de politiek ingestapt.’

Op de vraag of hij in een volgend kabinet opnieuw minister van Financiën zou willen zijn, als 
dat aan de orde zou komen, antwoordt hij: ‘Ik heb geen kristallen bol. Ik heb altijd wel 
gezegd dat ik de functie van minister van Financiën heel erg mooi vind. Het is een hele eer 
om dat te doen, zeker in deze tijd, met deze enorme crisis in de financiële markten, 
internationaal en ook in Nederland rondom de begroting. Als ik opnieuw gevraagd zou 
worden, mocht het CDA meedoen, dan zou ik ja zeggen. Ik kan daarvan natuurlijk geen 
enkele inschatting geven van kansen; er wordt nu gesproken met andere partijen.’
Wordt het voor de minister van Financiën nog drukker als we in een nieuw kabinet minder 
departementen zouden hebben? ‘Dan moet je natuurlijk kijken naar verhouding tussen het 
aantal ministers en het aantal staatssecretarissen. Maar dat is aan het nieuwe kabinet.’ 
Volgens hem ligt niet voor de hand dat Financiën nog met andere velden wordt uitgebreid. 
‘Financiën is een objectief departement, het kan geen taken van andere departementen 
erbij nemen.’ Hij verwacht dan ook niet dat bij herindeling nieuwe taken naar dit ministerie 
verhuizen.

Is er voldoende tijd voor andere dingen dan de taken als bewindsman? ‘Ondanks dat je het 
zo enorm druk hebt gehad zeggen je vrienden toch: “We zien je nog net zoveel.” Alleen, het 
vereist meer planning. Als je goed plant, kun je ook als je het druk hebt toch enorm veel 
realiseren. Anders gaat er heel veel tijd - ook privé-tijd- verloren . Mijn vrienden zie ik 
regelmatig in de weekenden. Doordeweeks ben ik dag en nacht in touw.’

Dat klopt. Vakantie of niet, aanstaande maandag en dinsdag (het is nu vrijdag) zit hij weer bij 
de Ecofin. Maar zondag eerst de spannende finale tussen Oranje en Spanje. ‘Ik hoop dat 
Oranje wint. Ik ga zondagavond zeker kijken!’ Hij draagt een koningsblauw en voetbaloranje 
gestreepte das. Toeval? 

Om vier uur zit ik weer in de auto, op weg naar kantoor. Ik zet de radio aan. ‘Filevorming 
voor knooppunt Joure.’ Amper een minuut later volgt een kort interview met de minister 
van Financiën die zijn besluit van vandaag - in de laatste ministerraad voor de zomer - om 
het spaarloon per 15 september 2010 te deblokkeren, toelicht.

Meer lezen? Bestel dan het boek “Tijd voor Politiek” van Paul Walters via 
http://www.gopher.nl/shop/order.asp?barcode=ISBN&id=9789051797824


